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Zprávy z radnice
Výběr ze zápisů z jednání rady města 

č. 17-18/2008

Investiční akce
– RM souhlasí s projektovou dokumentací sadových úprav

pro “Obytný soubor 21 rodinných domů U Obory III” v k.ú.
Hostivice dle situace sadových úprav, vypracovanou
v měsíci září 2008 Ing. arch. Petrem Veverkou, která je
odsouhlasena Odborem životního prostředí Městského
úřadu Černošice.

– RM souhlasí s uzavřením “Smlouvy o uložení zeminy
a poskytnutí příspěvku na zlepšení životního prostředí
a vzdělávání” se společností 4K-INVEST, a.s. se sídlem
Praha 5, Smíchov, U Nikolajky 15, a pověřuje starostku
podpisem této smlouvy (rekultivace hostivické třeš-
ňovky).

– RM souhlasí se zřízením zálivu pro autobusovou zastávku
na pozemku parc. č. 1331/1 k.ú. Hostivice (u vyústění ulice
K Dálnici na silnici I/6)
a doporučuje Zastupitelstvu města Hostivice schválit daro-
vání dotčené části pozemku do vlastnictví ČR – ŘSD ČR.

– RM schvaluje, aby společnost A.Zadák-STAV, spol. s r.o.
realizovala záměr napojení areálu společnosti na komunikaci
IV. etapy TULIPAN PARK, a to samostatně jako investor
účelové komunikace. Podmínkou je schválení změny č. 1
Územního plánu města Hostivice včetně návrhu předlože-
ného výše zmíněnou společností.

– RM souhlasí s výstavbou Logistického centra Hostivice
„TULIPÁN PARK“ IV. etapa – areál B za těchto podmínek :

❏ bude podepsána “Dohoda o vzájemné propagaci
a spolupráci”

❏ budou zapracovány a dodrženy následující body
- rozšířit moduly konstrukcí pro zeleň za účelem rozdě-

lení hmoty stavby a umístit je i na východní a zejména
západní stěny budov nebo využít zemní val k oddělení
od třešňovky

- osázet na jihu stromy s vysokými korunami
- zakreslit do dokumentace příchod pro pěší od nádraží

Hostivice
- stavba je podmíněna nájezdem na R6
- dodržet všechny regulativy.

– RM souhlasí s výstavbou souboru dopravních staveb – MÚK
Hostivice – investor f. Gront ČR s.r.o., projektant VPÚ DECO
Praha a.s. s tím, že bude zajištěno propojení chodníku podél
komunikace (SO 102) s komunikací k hostivickému hřbitovu.

Pozemky
– RM souhlasí se stavbou rodinného domu na rohu ulice

Sportovců a parku v Litovicích. Podmínkou je souhlasné sta-
novisko Technických služeb Hostivice (dále jen TS) s připo-
jením na sítě města.

– RM souhlasí s pronájmem pozemku parc. č. PK 526 k.ú.
Litovice na dobu určitou 3 roky a pozemku parc. č. 1096/1
k.ú. Hostivice na dobu určitou 1 rok členům Zahrádkářského
svazu Hostivice.

– RM nesouhlasí se zveřejněním záměru prodeje části hos-
podářské budovy v areálu Technických služeb.

– RM schvaluje odkup pozemků od manželů Baťkových v ulici
Sadové a v ulici V Podskalí.

Školství
– RM souhlasí, v souladu se zákonem č. 561/2004 Sb. § 23,

odst. 3, s naplněním jednotlivých tříd Mateřské školy Hosti-
vice do počtu 25 dětí.

– RM souhlasí, v souladu se zákonem č. 561/2004 Sb. § 23,
odst. 3, s naplněním třídy ZŠ, Pionýrů 79, Hostivice, praco-
viště Čičovice na počet 4 žáků, kteří jsou vyučováni podle
vzdělávacího programu pomocná škola a 5 žáků, kteří se
vzdělávají podle vzdělávacího programu základního vzdělá-
vání pro žáky se zdravotním postižením dle § 49 odst. 2, zák.
č. 561/2004 Sb.

– RM souhlasí se jmenováním těchto zástupců do Rady školy:
pí. Iva Koptová, Ing. Radka Šafaříková, MVDr. Luboš Kudrna

Technické služby
– RM souhlasí s uvolněním odpisů za III. čtvrtletí roku 2008

pro financování oprav spojených s činností TS Hostivice.
– RM trvá na svém usnesení č. RM-16/2008-9), ve kterém

ukládá TS Hostivice zafinancovat rekonstrukci střechy
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a vybudování ústředního vytápění na tuhá paliva (včetně
pořízení kotle) v čp. 381 z vlastních zdrojů. RM ukládá zahá-
jit práce neprodleně a ukončit je nejpozději do 3.11.2008.

– Vzhledem k tomu, že TS Hostivice nesplnily usnesení Rady
města č. RM-7/08-38) tím, že poskytnutá částka byla použita
převážně na jiné než mzdové prostředky, čímž došlo k poru-
šení rozpočtové kázně, ukládá RM:
a) starostce: - zaslat ředitelce TS Hostivice vytýkací dopis

- odejmout ředitelce TS Hostivice osobní
ohodnocení po dobu 3 měsíců

b) tajemníkovi: - zajistit, aby o částku, která nebyla čerpána
na mzdy, byla snížena měsíční dotace,
která je poukazována na účet TS Hostivice.

– RM ukládá TS Hostivice doložit platovou inventuru a perso-
nální obsazení pracovních míst s velikostí úvazků na jednot-
livé činnosti, včetně osobní složky ředitelky.

Městský úřad a město
– RM pověřuje starostku města podpisem “Dodatku č. 1 ke

smlouvě o spolupráci a o poskytnutí příspěvku” s firmou
ENTSPRICHT s.r.o.

– RM ukládá:

a) starostce - uzavřít se společností B&P zprostředkova-
telská a stavební firma spol. s r.o. nájemní
smlouvu na dobu určitou (1 měsíc)

b) tajemníkovi - zveřejnit záměr pronájmu areálu na dobu
určitou

- stanovit podmínky pronájmu a uzavřít
nájemní smlouvu na dobu určitou

- připravit návrh výběrového řízení na využití
areálu Hájek do listopadového jednání
zastupitelstva města.

– RM schvaluje, aby nebyly další návrhy na změnu územního
plánu města, vzhledem k rozpracovanosti 1. a 2. návrhu

změn, předány ke zpracování návrhu zadání. O dalším
postupu bude rozhodnuto až na základě výsledku postupu
rozpracovaných změn.

– RM souhlasí se současným způsobem úhrady poplatku za
likvidaci tuhého komunálního odpadu a se systémem kon-
trolních známek.
RM doporučuje ZM odsouhlasení uvedeného systému
úhrady a kontroly i na rok 2009.

– RM souhlasí s uvolněním částky 10.000 Kč na zajištění
výstavy k 90. výročí vzniku ČSR.

Ostatní
– RM souhlasí se záměrem Správy Letiště Praha, s.p. vést

zásobovací trasy pro přepravu materiálu, přemísťovaného
v rámci výstavby Nové paralelní dráhy RWY 06R/24L tak, že
doprava bude probíhat zásadně po komunikacích mimo
město. Toto vyjádření není v rozporu se stanoviskem ZM

ze dne 28.1.2008 (usnesení č. 10). Toto stanovisko se
vydává na základě požadavku Správy Letiště Praha, s.p.,
v souvislosti s dopracováním dokumentace k dosud neukon-
čenému procesu EIA.

– RM nesouhlasí s výstavbou centra Volvo Group Estate
Corp. c/o Volvo Truck Czech s.r.o., které má sloužit pro pro-
dej nových a ojetých nákladních vozidel, provádění servisu,
oprav a prodej náhradních dílů. Záměr není v souladu s plat-
nými regulativy ÚP.

– RM schvaluje poskytnutí příspěvku na činnost MC
zaHRÁTka ve výši 10.000 Kč a doporučuje toto ZM ke

schválení, pokud MC splní všechny podmínky dle zásad pro
poskytování příspěvků z rozpočtu města Hostivice.

– RM bere na vědomí informaci o proběhlém jednání se
zástupci obce Chýně ohledně dodávek pitné vody.
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V pátek 24. října 2008 ve 13. hodin jsme si připo-

mněli 90. výročí založení Československé repub-

liky. V úvodu vystoupil Žesťový kvintet Hudby

Hradní stráže Praha. Starostka města Iva Koptová

přivítala všechny přítomné a předala slovo kroni-

káři města Ing. Štětkovi, který přiblížil historické

události kolem vzniku republiky.

Poté vystoupily děti z mateřské školy, Přípravné

hudební výchovy při ZŠ Hostivice a žáci 1. a 3 roč-

níků Základní školy Hostivice.

Na závěr skauti společně se starostkou položili

věnec k památníku padlých na Husově náměstí,

kde všichni přítomní uctili jejich památku.

-red-

Foto: M. Křížková

Oslava 90. výročí založení samostatné
Československé republiky
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Městská policie
Městská policie byla založena na základě rozhodnutí zas-

tupitelstva města dne 1. července 2008, osvědčení od Kra-

jského úřadu Středočeského kraje dostala 15. září 2008.

V současnosti má pouze 2 zaměstnance, ředitelem je Mgr. Karel
Vodolan. Další 2 strážníci se školí a budou moci nastoupit
v průběhu listopadu po složení zkoušek. Další strážník přestoupí
v průběhu listopadu z jiné městské policie. 
Od 10.10.2008 má městská policie k dispozici služební automo-
bil, na který sponzorsky přispěla společnost SEGRO.

Činnost městské policie se zatím pozvolna rozbíhá, můžeme
spatřit strážníka před budovou základní školy v Komenského
ulici, jak ráno pomáhá řešit dopravní situaci a nebo na obchůzce
po Hostivici. Svou činnost začala městská policie prevencí - vše
se řešilo domluvou, vysvětlením, popř. napomenutím. Od
října t.r. již začali vydávat blokové pokuty za nerespektování
zákazových značek a za špatné parkování. Bloková pokuta na
místě může činit až 2 000 Kč.
V nejbližší době se městská policie hodlá zaměřit na kontrolu
alkoholu za volantem, zvláště v blízkosti místních restaurací.
Strážníci mají na kontě již první větší úspěch - zadržení
celostátně hledané osoby - muže, který se vyhýbal nástupu do
výkonu trestu a skrýval se v Hostivici. Následně byl předán
Policii ČR.

Hlavní činností městské policie je zabezpečení místních záleži-
tostí veřejného pořádku v rámci působnosti města. Strážníci
vykonávají hlídkovou a nebo obchůzkovou službu.
Pokud strážník provádí zákrok mimo svou pracovní dobu,
prokáže svou příslušnost k městské policii průkazem.

Obecní policie při zabezpečování místních záležitostí veřejného
pořádku a plnění dalších úkolů:
a) přispívá k ochraně a bezpečnosti osob a majetku
b) dohlíží na dodržování pravidel občanského soužití
c) dohlíží na dodržování obecně závazných vyhlášek a nařízení

obce
d) podílí se na dohledu na bezpečnost a plynulost provozu na

pozemních komunikacích

e) podílí se na dodržování právních předpisů o ochraně veře-
jného pořádku a v rozsahu svých povinností a oprávnění činí
opatření k jeho obnovení

f) podílí se na prevenci kriminality v obci
g) provádí dohled nad dodržováním čistoty na veřejných pros-

transtvích v obci
h) odhaluje přestupky a jiné správní delikty, jejichž projednávání

je v působnosti obce.
Strážník je povinen provést zákrok nebo jiné opatření, pokud je
spáchán trestný čin nebo jiný správní delikt. Každý je povinen
uposlechnout výzvy zakročujícího strážníka.

Strážník je oprávněn:
- požadovat potřebná vysvětlení od toho, kdo může přispět

k objasnění skutečností důležitých pro odhalení přestupku
nebo jeho pachatele

- vyzvat osobu, aby prokázala svoji totožnost
- předvést na policii osobu, která odmítla vyhovět výzvě

strážníka k prokázání totožnosti nebo pokud je osobou
hledanou policií nebo pohřešovanou

- přesvědčit se, zda osoba, kterou předvádí nebo omezuje na
osobní svobodě nebo proti které směřuje zákrok z důvodu
jejího agresivního chování, nemá u sebe zbraň, a tuto odebrat

- zakázat vstup na určená místa
- otevřít byt nebo jiný uzavřený prostor
- odejmout věc po předchozí marné výzvě k vydání věci
- použít technický prostředek k zabránění odjezdu vozidla
- vstoupit do živnostenských provozoven
- použít donucovací prostředky, v nejzazším případě služební

zbraň 

Každý, koho obecní policie požádá o poskytnutí pomoci, je povi-
nen, byl-li řádně poučen, zachovávat mlčenlivost o všem, co se
v souvislosti s požadovanou nebo poskytnutou pomocí dozvěděl.

Adresa Městské policie Hostivice: 

Jiráskova 187 (nad areálem Technických služeb)
tel. 220 512 972, 724 022 053.

-red-

ve středu 3. prosince 2008 od 16. hodin

- dozvíte se informace o dění ve městě

- setkáte se se starostkou, místostarostkou
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Vítání občánků
Ve čtvrtek 16. října 2008 se konalo slavnostní vítání občánků.
Děti přivítala zastupitelka města Jana Kozlová, vystoupily děti
z místní mateřské školy. Dárky pro děti věnovala hostivická
firma Malvík.
Mezi přivítanými dětmi bylo 11 holčiček a 13 chlapců. 
Jména holčiček - 3x Zuzana, Valentina, Emma, Karolína, Anna,
Monika, Nikola, Ema, Nikita.
Jména chlapců - 2x Matyáš, Jan, František, Denis, Filip, Daniel,
Štěpán, Ángel, Oliver, Sebastian, Matěj a Radim.

Na vítání občánků jsou pozvány pouze děti, jež rodiče nahlásí na
MěÚ Hostivice - buď v redakci Hostivického měsíčníku a nebo na
matrice - e-mail: krizkova@radnice.hostivice.cz nebo
srbova@radnice.hostivice.cz a nebo na tel. 220 397 138, popř.
220 397 126. Evidence obyvatel může použít data občanů pouze
k účelům stanoveným zákonem - vítání občánků mezi ně nepatří.

-red-
Foto: Jindřich Lukášek.

Máte připomínky k Hostivickému měsíčníku? Postrádáte některá témata? 

Stačí se obrátit na redakci Hostivického měsíčníku s náměty a my se Vám budeme snažit v některém z dalších čísel vyhovět.
Rovněž přivítáme Vaše postřehy a názory, které rádi uveřejníme.

E-mail redakce: hm@radnice.hostivice.cz, tel. 220 397 138
Úřední hodiny pro občany: pondělí a středa 8.30-11.30; 13.00-16.00 hod.

Stalo se již dobrým zvykem, že každý rok jsou oceněny děti, které
dosáhly úspěchů v oblasti sportu, umění nebo vědy. Oceněny jsou
i děti, které projevily mimořádné sociální cítění (pomoc druhým).
Jistě i vy znáte takové děti ve svém okolí. Nyní máte možnost
nominovat tyto děti na ocenění starostkou města za rok 2008.

Nominace se přijímají do konce roku v podatelně MěÚ. Nomi-
nace musí obsahovat jméno a adresu dítěte a důvod nominace.

Za Komisi dětí a mládeže
Magda Karasová

Nominace dětí na ocenění starostkou města
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Polemika – názory 

Vážení občané,

rád bych, abyste zaregistrovali i aktuální výsledky činnosti recyk-
lačního střediska Hájek, které působí v objektu, který vlastnila
armáda, ale nyní je již v majetku města Hostivice.

V recyklačním středisku se ročně zpracovává již cca 50 000 t
recyklovatelného stavebního a demoličního odpadu. V rámci EU
máme v ČR před sebou úkol dosáhnout do
roku 2012 až 75 % zpětného využití vyprodu-
kovaného stavebního a demoličního odpadu.
K tomu, aby takovýto odpad, kterého napří-
klad jenom Praha produkuje několik set tisíc
tun ročně, bylo možné materiálově využít, je
nutné jej zpracovat. Vytřídit z něho vše, co
brání materiálovému využití, rozdrtit jej
a roztřídit na využitelné frakce. V podobě
stavebního recyklátu je potom možné
takto upravený odpad zpětně materiá-
lově využít, především na stavbách.
Takováto náhrada přírodního kameniva
druhotnou stavební surovinou má pře-
devším výrazný ekologický efekt
a rovněž i ekonomické výhody. 
K této činnosti slouží recyklační
závody. Takovýmto závodem je též
recyklační středisko Hájek, v němž
takovouto činnost provozujeme. Za
léta existence, od roku 2001, jsme
v něm přijali ke zpracování již cca 212.000 t stavebního a demo-
ličního odpadu, který byl a je průběžně zpracováván. Po zpra-
cování a vyrobení stavebního recyklátu bylo z recyklačního stře-
diska celkem za stejnou dobu odvezeno cca 142 000 t
stavebního recyklátu k dalšímu materiálovému využití. To před-
stavuje téměř 67% materiálové využití přijatého stavebního
a demoličního odpadu. Přitom mnoho tisíc tun hotového staveb-
ního recyklátu je deponováno v provozovně, takže my již nyní

zcela jasně přispíváme k plnění cílů vládní politiky v odpadovém
hospodářství plánovaných na budoucí období.
Nyní máme v provozu vlastní mobilní drtící a třídící linku, která
nám umožňuje zpracovávat dovezený stavební a demoliční
odpad nepřetržitě (a ne jen 2 - 3x ročně jako v minulosti). Zpra-
covatelská kapacita linky je 120 000 - 300 000 t za rok. Tudíž
dojde k tomu, že postupně zmizí haldy provozních zásob ve
středisku, které mohou vyvolávat určité obavy některých lidí,

kteří sice z dálky vidí nevzhledné haldy sta-
vebních sutí v naší provozovně, ale nevědí,
jak a co se zde s tímto deponovaným odpa-
dem provádí.

K tomu, aby se tak stalo, musí ovšem dojít
k podpisu řádné nájemní smlouvy s maji-
telem objektu, kterým je již město.
Samozřejmě počítáme s tím, že vedle
recyklace stavebního a demoličního
odpadu bude dále pokračovat i provoz
regionální kompostárny, kterou jsme
v objektu začali budovat a která Vám
také plnohodnotně slouží pro bezplat-
nou ukládku kompostovatelného
odpadu. Jsme přitom připraveni, že
k nám se svým kompostovatelným
odpadem, ale i se svým stavebním
a demoličním odpadem přijedete
a přivedete i další známé. Pro
tento odpad máte přece pro

poskytovanou slevu výhodné ceny, které plánujeme rozšířit i na
prodej stavebních recyklátů pro vás. 

Doufejme, že Vaši představitelé schválí činnost naší provozovny
a že bude uzavřen řádný nájemní vztah, který přinese užitek
městu i Vám, občanům.

Dr. Vlastimil Boháč, jednatel společnosti

Vážení spoluobčané,

jen několik slov k článku RSDr. Boháče. Město Hostivice se
stalo majitelem pozemku zápisem do katastru nemovitostí dne
17.6.2008 s tím, že vklad práva byl zapsán 25.9.2008. Do této
doby nemohlo podle zákona uzavřít žádnou smlouvu. V tento
moment je podepsaná smlouva jen na dobu jednoho měsíce, jak
dovoluje zákon radě města. Byl vyvěšen záměr pronajmout
tento objekt. Na 10 ha v majetku města je nutné vypsat výběrové
řízení a vybrat podle rozhodnutí zastupitelstva. Město Hostivice
má ve smlouvě jako podmínku, že tento objekt po dobu 10 let
nesmí prodat, může jej využít pro svou potřebu, nebo jej prona-
jmout. Tolik zákon.

Proč právě Hostivice má být místem, kde se bude recyklovat sta-
vební suť z Prahy? Nepronajímají si velké stavby drtící linku

a materiál nezpracují přímo na místě, kde se opět použije? Nebo
je snad ekonomičtější jej převážet? Nebudeme jen skládkou pro
malé investory a stavební firmy? Co toto mimo nezmenšujících
se hromad městu přinese? 

Není pravdou, že město nic neplatí za uložení biologického
odpadu na tento pozemek – platíme měsíčně cca 6 000 Kč.
Nebylo by pro obyvatele pohodlnější mít kontejnery na tento
odpad? Nabídka, že obyvatelé budou mít výhodné ceny, mi při-
padá zvláštní. Na svém pozemku budou občané platit?

Toto jsou mimo jiné otázky, na které hledáme odpověď spolu
s životním prostředím a předložíme je zastupitelstvu k posou-
zení.

Iva Koptová, starostka

Nový portál pro zdravotně znevýhodněné
Upozorňujeme vás na nové internetové stránky www.eSeznam.cz, které jsou určeny zdravotně znevýhodněným. Tento portál
sdružuje osoby zdravotně znevýhodněné a nejen je. Je zde možnost prostřednictvím tohoto portálu spolu komunikovat, vklá-
dat své názory, články a příspěvky do diskusí, do blogu. Vkládat své názory do návštěvní knihy, získávat informace o novinách.
Portál vzniká ve spolupráci s NRZP -  Národní radou zdravotně postižených.

RECYKLAČNÍ STŘEDISKO HÁJEK
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Základní škola

Statistika věda je ....

Proč svět potřebuje více tolerance (dopis)

Během měsíce října se naše škola účastnila dvou akcí, které
budou sloužit k autoevaluaci (sebehodnocení - pozn.red.).
První byly pro žáky 6. ročníku testy SCIO - Stonožka. Je to jed-
noduchý hodnotící nástroj, který pomáhá škole sledovat
výsledky vzdělávání. Jednotlivé testy znalostí, dovedností, klíčo-
vých kompetencí a studijních předpokladů jsou na sobě nezá-
vislé. V rámci tohoto projektu získá výstupy nejen škola, ale
i žák. Užitečné jsou zejména souhrnné grafy s komentáři a srov-
nání s dalšími školami stejného a různého typu. Tyto výstupy lze
využít pro vytvoření hodnotící zprávy školy. Zpráva pro žáka je

podrobná a obsahuje i individuální slovní hodnocení, její součástí
je i doporučení k dalšímu studiu.
Druhou akcí byla účast v šetření o postupu změn ve školství,
které bylo součástí projektu Monitoring implemetace kurikulární
reformy (MIKR).
Šlo o zmapování situace ve škole po zavedení školních vzdělá-
vacích programů. Byla určena pro vybrané učitele 2. stupně
a žáky 7. ročníků. Dotazníky byly v elektronické podobě a ihned
odcházely ke zpracování.

Mgr. Josef Mareš 

ředitel školy

Dobrý den,
ráda bych Vám v mém dopisu přiblížila svůj názor na to, proč
svět potřebuje více tolerance. Toleranci chápu jako něco, čím se
snažím dát najevo svou všímavost, úctu či náklonnost k dru-
hému člověku. Díky toleranci se učím chápat poznávat jiné
názory, se kterými nemusím vždy souhlasit.
Člověk by měl tolerovat vše, co je mu na této planetě drahé. Měl
byl tolerovat především zvířata a celou přírodu, protože jsou stejně
důležití jako my lidé a možná, že i důležitější. Naprosto pravým
opakem tolerance je netolerance a té se ve světě bohužel vysky-
tuje mnoho. Má za následek války, rozpory a hádky. Ve válkách tak
umírá velké množství nevinných lidí jen proto, že se válčící strany
nedokáží mezi sebou dohodnout. Nedovedou se respektovat, a tak
dochází ke zbytečnému krveprolití. Hrůza! Vím, že bych neměla

být netolerantní a také se snažím, abych nebyla, ale v jednom pří-
padě to neumím. Nedokážu tolerovat násilníky a zlé lidi.
Proč tedy svět potřebuje toleranci? Jednoduše proto, že je jí málo.
Tak velká zeměkoule, tolik lidí, tolik chytrých hlav - a přesto...
Kdyby bylo na světě více tolerance, než je nyní, vyřešily by se tím
mnohé nepříjemnosti a násilí by pominulo. Chce to jen po každém
z nás snažit se tak chovat. Je sice těžké přesvědčit ostatní o tom,
že "tolerantní" svět by byl barevnější, krásnější, milejší a hlavně
klidnější. Ale snad můj dopis pomůže alespoň některým lidem
uvědomit si důležitost být tolerantní. Vyzývám všechny lidi, aby se
takovými snažili být. Děkuji, že jste vydrželi čít můj dopis až do
konce. Přeji Vám, ať se Vám tolerovat druhé daří!

Eliška Pudivítrová (9.B)
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Mateřská škola

Říjen je v naší mateřské škole většinou dobou barvení
listů, pouštění draků, sbírání kaštanů a podzimní

sklizně. Tentokrát jsme si slunný podzim zpestřili uspořá-
dáním BRAMBORIÁDY.

Na třídách jsme si ovoce a zeleninu, včetně brambor, roztřídili,
spočítali, poznávali jsme ji podle chuti, vůně i tvaru. Děti si samo-
statně vyráběly ovocné a zeleninové saláty. Naučily se i nové
básničky a písničky vztahující se k tomuto období.
Jednoho dne jsme brambory vykutáleli ven na zahradu a mohlo
začít pravé bramborové sportování.
První soutěží bylo klání mezi třídami. Kdo z velké hromady bram-
bor dokáže "ukořistit" ten největší díl? Všichni byli šikovní a sna-
žili se, jak mohli, ale pro vítězství si nakonec doskákaly Žabičky.
Po gratulaci vítězům se děti rozeběhly na různá stanoviště, kde
zachraňovaly princeznu - hod na cíl, shazovaly kuželky a zahrály
si na farmáře. Tato soutěž spočívala ve vožení brambor
v kolečku, a jak vidíte, pro pobavení dětí se s velkým úspěchem
zúčastnily i paní učitelky. 
Na závěr si každý vyrobil z brambory, koření a párátek sluníčko.
To aby se nám podzim vydařil a bylo nám spolu hezky. Totéž
přejeme i vám.

Za kolektiv mateřské školy Simona Ryklová 

Brambory 
trochu jinak
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Drakiáda 
Je sobota 11. října 2008. Sluníčko svítí, je krásný den. Oddíl Kajky pořádá pro děti drakiádu.
Avšak to, co draci potřebují, aby mohli vzlétnout do výšky - vítr - chybí. No, nevadí ! Vždyť
pro děti je připraveno 7 různých soutěží, a tak se rozeběhnou po louce, aby je splnily. Hází
kroužky na dračí hlavy. Jeden drak se nám schoval do větví, ale děti ho stejně objevily. Dále děti skládají a házejí vlaštovky, doma-
lovávají sedmihlavé sani čepice, skládají dračí puzzle, prohazují míčky spícími draky a přitahují malé dráčky namotáváním na tyčku.

Stále nefouká. 54 dětí má vše splněno, a tak začínáme
s hodnocením draků, které si děti přinesly. Vybíráme
největšího, nejmenšího, nejhezčího vlastní výroby
a draka s nejdelším ocasem. Z těch, které překvapivě
vzlétli, vybíráme toho, co létal nejvýše a také draka, co
dělal psí kusy. Majitelé těchto draků získávají diplom
a čokoládovou medaili, ale i ostatní děti si vybírají
odměny. Pomalu se rozcházíme a začíná foukat. Vytr-
valci, kteří vydrželi až do konce, si vítr užívají. Jejich
draci vyletěli vysoko a dětem ani tatínkům se domů ještě
nechce.

Drakiáda skončila a my se těšíme na tu v příštím roce
(a kdyby zase nefoukalo, tak už pro děti vymýšlíme nové
soutěže). Letošní akci finančně podpořilo město Hosti-
vice a Pionýr. Při realizaci soutěží pomáhali vedoucí
i starší děvčata oddílu Kajky.Všem bych chtěla za jejich
pomoc poděkovat.

L. Pasáková, Pionýr Hostivice

Barevný říjen
Měsíc říjen každoročně připraví pro hostivické skauty a skautky
kromě překrásného začátku podzimu i spoustu dalších atraktiv-
ních možností a zajímavých příležitostí se naučit něčemu
novému. 
Tradicí se pro nás stala účast na okresních skautských závo-
dech v ringu a lakrosu, které pořádá skautské středisko z Vra-
ného nad Vltavou pod názvem Skochovická kachna. V hojném
počtu jsme se tedy vydali první říjnovou sobotu brzy ráno závo-
dit. Výsledky předčily naše očekávání. Pomyslnou stříbrnou
medaili za druhé místo v lakrosu si odnášel člen vítězného druž-
stva Petr Šulc, druhé místo v ringu obsadil tým, za který závodil
náš skaut David Pilárik. Nejen výše jmenovaní, ale i všichni
ostatní si zaslouží velkou pochvalu za vzornou reprezentaci
města Hostivice a místních skautů. Pro všechny děti i dospělé
byl zajištěn doplňkový program. Měli jsme možnost si vyzkoušet
střelbu z luku, zahrát si dnes skoro zapomenuté kuličky, ukázat
všem, že golf není pouze záležitostí starších a to nebylo zdaleka
vše. Všichni jsme si užili spoustu legrace a odvezli spoustu
zážitků. 
Následovala všemi oblíbená dřevobrigáda. Tato akce byla
určena pouze pro starší skautky a skauty. Zpracování dřeva na
otop nepatří dnes mezi běžné dovednosti ani dospělých, natož

dětí, ale vše dopadlo, jak mělo. Prsty zůstaly v původním počtu
a s pilou a sekerou jsme odvedli kus pořádné práce. 
Co Vás napadne, když se řekne podzim? Pestře zabarvená kra-
jina, sluníčko, co hřeje jen pomalu, dlouhé procházky na čer-
stvém chladném vzduchu. Napadlo vás třeba vyrazit na houby?
Nás ano a opravdu to stálo za to. Někteří z chlapců byli trochu
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nedůvěřiví, vždyť houby přece nemůžeme najít. I když jsme se
probudili v sobotu 18. října do mrazivého rána, počasí nás neod-
radilo a oba naše chlapecké oddíly se společně vypravily do lesů
k Řevničovu. Stačí pouze vědět co, kdy a kde roste, houby
nejsou pouze hřiby a muchomůrky. Náš úlovek sice nebyl příliš
hojný, ale nám to nevadilo. Po cestě jsme si hráli s lakroskami,
schovávali se před Zmizíkem, určovali přírodniny. U studánky
Merklovka jsme si uvařili chutný oběd. Otevřít konzervu nebo
ukrojit si nožem krajíc chleba musí zvládnout každý správný
skaut. Na konci našeho putování v Lužné u Rakovníka jsme si
ještě protáhli svá těla na hřišti. 
Naše děvčata si na druhou stranu zvolila klidnější způsob, jak
trávit svůj volný čas, a jala se pouštět draky. Samozřejmě vlast-
noručně vyrobené, protože koupit si ho přece umí každý.
Musím přiznat, zábava je fajn, ale když je potřeba ''máknout'', tak
to se mi nikdy moc nechce. Překonat svoji pohodlnost a udělat

něco pro ostatní je
ale důležité. A tak
jsme se vypravili na
pomoc hostivické pří-
rodě a pomáhali spo-
lečně s řadou dalších
uklízet a zkrášlovat
naše městské pro-
středí a okolí v rámci
Podzimní pomoci pří-
rodě, kterou pořádá
místní sdružení čes-
kého svazu ochránců
přírody. Na rozdíl od
minulých brigád jsme
letos nejen sbírali
v lese u rybníků
odpadky do pytlů, ale
také jsme se pokusili
vrátit malému kousku

přírody její původní vzhled. Pod hrází Litovického rybníka jsme
vyřezali náletové keře bezu, posekali kopřivy a vysbírali popa-
dané větve. Na závěr jsme klestí spálili a oheň jsme využili
k opečení buřtů. Snad si jednou lidé uvědomí smysl odpadko-
vých košů a naučí se je používat. Přece chceme mít kolem sebe
pěkné prostředí, tak proč se trochu nestarat a neudělat pro to
něco. 
Mezi významné události letošního října patří devadesátileté
výročí vzniku samostatného státu Čechů a Slováků, Českoslo-
venské republiky. Ano, ani zde hostivičtí skauti a skautky nemo-
hou chybět. Však víte, kulaté výročí není každý rok. 
Na následující měsíc listopad máme pro naše členy připraveno
mnoho zajímavých akcí, namátkou jen 15. ročník dálkového
pochodu z Prahy na Karlštejn, dušičkovou vycházku na vyše-
hradský Slavín, čtyřdenní výpravu do Frenštátu pod Radhoštěm
pod názvem Faraónovy pyramidy nebo stopovací výpravu do
blízkého okolí města. Pokud byste chtěli také s námi prožít něco
zajímavého, jste vítáni. Veškeré informace o naší činnosti
najdete na internetu na stránkách www.bilapodkova.cz.

Jan Šulc

Podzim u skautek
Jak jste si mohli přečíst v minulém čísle, září bylo ve znamení
vodáckých aktivit. 
V říjnu už naplno vládne podzim, a tak jsme raději zůstali na
souši. Začátek měsíce jsme věnovali poznávání stromů a pro-
cházkám kolem Hostivických rybníků. Jenom na zahradě klu-

bovny roste olše, lípa, smrk, borovice, jasan, topol a mnoho dal-
ších. Krásně tvarované listy jsme si obkreslili. 
Na schůzkách jsme také vyrobili papírové draky a v neděli 19.10.
vyrazili na Zbraslav k našim skautským kamarádům na drakiádu.
Zbraslavští skauti ji pořádají pravidelně již několik let. My jsme
se zúčastnili poprvé.
Kromě pouštění draků
a soutěže o nejvýše
vyletícího draka, nej-
hezčího či nejmenšího
draka, byly připraveny
i další aktivity. Napří-
klad házení míčkem
do dračí tlamy, prolé-
zání temnou dračí slují
nebo skoky v pytli.
Vyzkoušeli jsme skoro
všechno a odměnou
nám byl pravý havel-
ský koláč. 
Možná už jsme někdy psali, že celý rok soutěžíme "Kdo blíže
k Everestu", ale pro připomenutí. Každý z nás, když vystoupá na
jakýkoliv kopec, si může zapsat jeho nadmořskou výšku do spe-
ciálního záznamníčku. Na konci roku se metry sečtou a porov-
náme, kdo vylezl výš. Holky nechtějí zůstat pozadu, a tak jsme
nejprve při jedné schůzce "zdolaly" vrch Krahulov nad Břevským
rybníkem a cestou na drakiádu vrch Kopanina. Vrch Kopanina
znáte asi všichni, jen nevíte, že se tak jmenuje. Je to kopec na

kterém stojí televizní vysílač
Cukrák. A tak těm, které
nebyly líné v neděli vstávat,
přibylo celých 411m. Určitě
vás budeme informovat
v novém roce, zda ty nej-
lepší z nás překonaly nej-
vyšší horu světa. 
Ke schůzkám a výletům
patří také spousta her
a legrace. Kdo se k nám
chce přidat, je vítán každou
středu od 16:30 do 18:30.
Těšíme se na holky od
druhé třídy základní školy
až po dospělé.

Iva Plachá
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Pojďte si hrát do zaHRÁTky
ZaHRÁTka je nové rodinné centrum, které je nástupcem

mateřského centra HOSTÍK, jež svou činnost ukončilo
v červnu 2008 (viz HM, srpen-září 2008). Rodinné centrum
zaHRÁTka (dále jen centrum) sídlí v Hostivici v ulici Za Mlý-
nem 1748 (naproti dětskému hřišti) v soukromých prosto-
rách. Jeho posláním je vytvořit prostředí pro setkávání
a vzdělávání maminek a tatínků na rodičovské dovolené
a jejich dětem umožnit vzájemný kontakt a hry. 

Pro rodiče s miminky (do 1 roku věku) je připravován pravidelný
program, během kterého je pomocí cvičení, říkadel a písniček
podporován psychomotorický vývoj dětí. Je zde také čas na dis-
kuzi a otázky týkající se kojení, výživy a výchovy.

Pro rodiče a děti od 1-2 let, 2-3 let a děti starší 3 let je připravo-
ván pohybový, hudební a výtvarný program přiměřený jejich
věku. Během těchto setkávání je pomocí říkadel s pohybovým
doprovodem, rytmizace říkadel a zpívání písniček podporován
rozvoj řeči a hudebního cítění dětí. Dále při práci s těstem,
s prstovými barvami a pod. je zdokonalována jemná motorika
a rozvíjena tvořivost i fantazie. Přibližně jednou za 14 dní mohou
děti vyzkoušet svou zručnost také při výrobě keramiky. Mimo to
je pro děti starší 3 let zajišťována výuka angličtiny, během které
si hravou formou osvojují základní anglická slovíčka.  

Kromě výše zmíněných programů mohou rodiče navštěvovat
lekce angličtiny nebo němčiny či přednášky na zajímavá témata
jako např. nošení dětí v šátku, výživa a první pomoc. Dále rodi-
čům, jejichž e-mailové adresy jsou v databázi centra, jsou každý
čtvrtek rozesílány typy na zajímavé akce v Hostivici a blízkém
okolí (tzv. Čtvrtečník). 

Program pravidelných činností centra ukazuje následující
tabulka, aktuální nabídka konkrétních témat např. výtvarných
technik nebo přednášek je zveřejňována 14 dní dopředu na dve-
řích centra nebo na webových stránkách www.zahratka.cz.

Rodinné centrum zaHRÁTka nemá žádné zaměstnance a jeho
chod je zajišťován z řad dobrovolníků. S kým se u nás můžete
setkat?
Lucie Šmídová – její původní profese je zdravotní sestra. Je
maminkou Antonína (4,5 let) a Václava (2,5 let). Během rodi-
čovské dovolené absolvovala lektorský kurz plavání kojenců,
batolat a dětí předškolního věku. V centru působí jako koordiná-
torka  a zajišťuje program pro rodiče s miminky do 1 roku věku.
Ilona Tušková – pracovala jako kosmetička. Hraje na kytaru
a zpívá. Je maminkou Karla (2 roky). V centru se podílí na pří-
pravě programu pro děti od 1-2 let. 

Veronika Krupičková – pracovala jako sekretářka. Je mamin-
kou Anežky (15 měsíců). Je nezávislou certifikovanou instruk-
torkou programu Babysigns (znakové řeči pro batolata).
V centru se podílí na přípravě programu pro děti od 1-2 let a na
přípravě Čtvrtečníku.
Blanka Bízová – pracovala v zákaznickém centru letecké spo-
lečnosti.  Je maminkou Andreji (2,5 roku). V centru vede kurz
angličtiny pro děti a v blízké budoucnosti povede lekce angličtiny
pro rodiče (začátečníky).  
Mgr. Jitka Motyčková – pracovala jako učitelka. Je maminkou
Amálky (2,5 roku). V centru se podílí na přípravě výtvarného pro-
gramu pro děti od 2-3 let. 
Ing. Jitka Kuttelwascherová – pracovala jako marketingová
asistentka v obchodní firmě. Je maminkou Adama (2,5 roku).
V centru se podílí na přípravě výtvarného programu pro děti od
2-3 let a na přípravě Čtvrtečníku. 
Ludmila Spoustová – pracovala jako učitelka hry na klavír,
hraje rovněž na flétnu a příležitostně na violoncello a dudy. Je
maminkou Štěpánky (2,5 roku). V centru zajišťuje hudební pro-
gram pro děti od 2-3 let.
RNDr. Jana Vojtová, Ph.D. – před nástupem na mateřskou
dovolenou se zabývala vědeckou činností. Je maminkou Jindři-
cha (2 roky). V centru se podílí na přípravě programu pro děti od
2-3 let (říkadla s pohybovým doprovodem) a organizuje
vycházky do přírody a za historií města Hostivice. 

Lenka Bukovská – pracovala jako zdravotní
sestra. Je maminkou Adélky (4,5 roku)
a Michaely (1,5 roku). V centru zajišťuje pro-
gram pro děti starší 3 let.
Renata Jakubková – je původním povoláním
vychovatelka. Je maminkou Adámka (5,5)
a Davídka (1 rok). V centru zajišťuje program
pro děti starší 3 let a organizuje jednorázové
akce centra jako např. mikulášská nebo
vánoční besídka.
Barbora Chmelíková – její původní profese
je vychovatelka dětí s kombinovanými
vadami. Je maminkou Františka (6 měsíců).
V centru se podílí na přípravě programu pro
maminky s dětmi do 1 roku.
Petra Šafářová – pracovala jako účetní. Je
maminkou Filipa (2 roky). V centru má na sta-
rosti vedení účetnictví. 

Jaké jsou naše nejbližší plány?

Rádi bychom co nejdříve zprovoznili knihovnu, která obsahuje
přibližně dvě desítky titulů rozdělených do pěti okruhů: 1. těho-
tenství a kojení, 2. výživa, masáže a manipulace s kojenci, 3.
výchova dětí, 4. hry, říkadla a písničky a 5. výtvarné činnosti pro
děti.

V listopadu nabídneme rodičům kurz masáží miminek. Masáže
představují velmi oblíbenou techniku, která prohlubuje citové
pouto mezi rodičem a dítětem, zmírňuje následky poporodního
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stresu u kojenců, jež se obvy-
kle objevují po těžkých a kom-
plikovaných porodech, a pod-
poruje psychomotorický vývoj
dětí. 

Plánujeme také nákup drob-
ných hudebních nástrojů a při-
pravujeme několik jednorázo-
vých akcí jako je vycházka za
historií města Hostivice a miku-
lášská a vánoční besídka.

Jaké máme starosti?

Jak již bylo uvedeno výše chod
centra se odvíjí od dobrovolné
práce maminek a jeho jediné
příjmy zatím tvoří vstupné na
jednotlivé programy. Naší nej-
větší starostí je placení nájmu
a „dražších“ lektorů za před-
nášky týkající se např. první
pomoci. Snažíme se sice o zís-
kávání prostředků na činnost např. podáváním grantů, naši pozici ale stěžuje skutečnost, že

řada těchto žádostí je podmíněna fungováním centra nejméně
jeden rok. Uvítáme proto jakoukoli pomoc od města Hostivice či
místních firem např. formou sponzorského daru. Pokud máte
zájem naši činnost podpořit kontaktujte, prosím, Lucii Šmídovou
tel. 603 700 191. Za Vaši pomoc děkujeme. 

Na závěr bychom Vás rádi pozvali na návštěvu některého
z našich pravidelných programů či na nejbližší akci rodinného
centra. Za všechny maminky, které se na činnosti centra podílejí,
se těším na setkání a přeji příjemný listopad. 

Jana Vojtová  

Předadventní vycházka za historií města 

Rodinné centrum zaHRÁTka srdečně zve rodiče a děti na
krátkou procházku po Hostivici. Povíme si o vzniku názvu
města, jeho založení, představíme si hlavní barokní památky
(zámek, faru a Mariánský sloup) a navštívíme kostel sv.
Jakuba. Sraz v sobotu 29. listopadu 2008 v 10 hodin u Mari-
ánského sloupu na náměstí. Předpokládaný konec v 11 hodin. 

Foto: Lucie Šmídová

Pátek 28. 11. 15:00

Refektář

ČTYŘLÍSTEK
Vernisáž výstavy fotografií Ely Marie Hře-
bíkové, Jany Syrové, Zděňka Ondráška a
Vladimíra Leitnera 

Neděle 30.11. 17:00

Kostel sv. Rodiny

I. adventní  koncert 

Čtvrtek 20.11. 16:30

Kostel sv. Rodiny

ZÁDUŠNÍ MŠE
Zpěvem doprovází sbor ACANT
studentů Katolické teologické fakulty Univerzity Karlovy v Praze

Neděle 23.11.16:00 

Refektář

Folkový koncert
PÍSNIČKY  ZE SRDCE  NEJEDNÉ  EMOCE
Romana Cikrajová , Zdeněk Sedlář aneb  Durmančiny bylinky

Středa 26. 11. 19:00

Kostel sv. Rodiny

Koncert
LETEM   SVĚTEM   NA  VÝCHOD
Sbor  IMBUS
Lidová hudba česká i mezinárodní

Neděle 16.11. 16:00

Kostel sv. Rodiny

koncert
PROJASNĚNÍ
Koncert ze skladeb Václava
Hálka
Pavla Kšicová : alt, Jan
Kšica : varhany, Radim Von-
dráček: bas, Viktorie
Večerová: viola, Jan Kvapil:
housle Jiří Skuhra: flétna,
Vladimír Sůva: violoncello

Středa 20.11. 10:00

Stacionář

HUDEBNÍ  
VYSTOUPENÍ 
Mateřská školka Juarézova

Program Domova sv. Karla Boromejského na listopad 2008

Domov sv. Karla Boromejského,
www.domovrepy.cz

K Šancím 50, Praha Řepy  / tel. 235 301 238
/ Spojení: Tram č. 7, 9, 10 , zastávka Sídliště
Řepy
Bus č.164  z konečné metro Zličín, 
zastávka Škola Řepy
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Dnes do Knihy příběhů pro školu Hostivickou nahlédneme
potřetí a dozvíme se něco málo o hostivických učitelích.
Na straně 16 je zmíněn školní pomocník (učitel vyučující
v pobočné třídě) Jan Rada, který 23. března 1833 požádal
o zprostředkování jedné místnosti k bydlení, protože ve škole
žádný volný prostor k bydlení nebyl. Se svolením vrchního
správce Pecheho dostal Rada v září 1833 20 zlatých vídeň-
ské měny, aby si zajistil bydlení na školní rok 1833/1834.

Hned na další stránce Knihy příběhů je zaznamenána výměna
učitelů mezi Hostivicí a Hořelicemi (nyní část Rudné). V říjnu
1834 přešel hostivický učitel Josef Horáček do Hořelic a do
Hostivice nastoupil Václav Frantz z Hořelic. Přeložení musela
schválit Administrace toskánských statků, pod kterou spadalo
tachlovické panství. Frantz je zmíněn i v nejstarší pamětní
knize hostivické školy z konce 19. století, ale jako František.
Pisatel si zřejmě spletl učitele Václava Frantze s jeho synem
Františkem, který se stal zahradníkem na zámku Kozel a pro-
slul jako význačný amatérský archeolog.
V říjnu 1837 skončil výše zmíněný Jan Rada ve svém novém
působišti v Trnovanech a toto místo bylo propůjčeno opět
pomocníkovi hostivické školy Janu Malému. Okresní školní
dozorce František Lampa vyjádřil ve jmenovacím dopise toto

přání: „Slibujeme si od něho, že jemu svěřenou školní službu
okamžitě nastoupí a bude se snažit jak pilností, tak spořáda-
ným životem jemu danou důvěru nezklamat.“
O další výměně učitelů se dozvídáme z opisu rozhodnutí
Rakovnického c. k. krajského úřadu ve Slaném (kraj se tehdy
jmenoval Rakovnický, ale krajský úřad sídlil ve Slaném) zapsa-
ného na straně 20 Knihy příběhů. Pomocník Václav Hron
skončil 31. října 1838 a nově jmenovaný pomocník Jan Tůma
nastoupil následujícího dne. Oba pobírali shodný roční plat 35
zlatých 16 1/4 krejcaru, který se vyplácel pozadu ve čtvrtletních
lhůtách prostřednictvím rakovnické c. k. krajské pokladny proti
orazítkované a od příslušné vrchnosti a místního faráře pode-
psané stvrzenky. Krajský úřad nařídil zastavit výplaty odchá-
zejícímu pomocníkovi a začít je vyplácet jeho nástupci.
Nic dalšího Kniha příběhů o hostivických učitelích v první polo-
vině 19. století neprozrazuje…
S komentovaným úplným přepisem Knihy příběhů pro školu
Hostivickou se můžete seznámit na internetových stránkách
www.hostivickahistorie.cz/knihapribehu.

Jiří Kučera

Třetí nahlédnutí do Knihy příběhů 
pro školu Hostivickou

Stalo se před … 130 lety
Zbořena jedna z kaplí poutní cesty do Hájku
V letech 1720–1724 byl z bohaté nadace Františka Adama
Žďárského ze Žďáru dostavěn františkánský klášter v Hájku.
V téže době vznikla poutní cesta od pražské strahovské
brány k hájeckému klášteru lemovaná 20 poutními kaplemi.
200 zlatých na stavbu jednotlivých kaplí a 20 zlatých na jejich
udržování poskytla řada nejvýznamnějších lidí království
Českého té doby. Kaple postavil František Fortin, který za
každou kapli dostal 50 zlatých. Kamenické práce odvedl
kameník Herrstorff a autorem výzdoby byl Jan Schor.
Kapličky byly opravovány v letech 1751–1752 a 1773–1774.
Poté císař Josef II. při svých církevních reformách zrušil
fond, ze kterého se kaple udržovaly. Další oprava je zazna-
menána až v letech 1899–1900, kdy jich zbývalo pouze čtr-
náct.
Mezi kaple, které zanikly ještě v 19. století, patří i čtrnáctá
kaple ve směru od Prahy. Stávala za křižovatkou ulice Čsl.
armády (karlovarské silnice) s Litovickou ulicí, před nynějším
domem čp. 669 a její stavbu financoval magistrát Starého
města Pražského. Zbořena byla právě před 130 lety, v roce

1878. Při stavbě kanalizace v nedávné době byly nalezeny
zbytky základů pod současnou silnicí. To dokládá, že
kaplička byla zbořena, protože překážela rozšíření úzké
cesty z Hostivice do Litovic. I kámen ze zbořené kaple měl
svou hodnotu – litovická obec z něj postavila nové mostky
u Nekejcova a v Jenečku…

Jiří Kučera
www.hostivickahistorie.cz

Dvacátá, poslední kaple poutní cesty do Hájku v září
2000, po opravě

Farář Haas povolil česky psaným zápisem 10. září 1833
Janu Radovi příspěvek na bydlení

František Lampa napsal dopis o přeložení Jana Malého
německy
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Životní prostředí - příroda kolem nás
Co se děje ve světě? Ruku na srdce a teď se nad sebou zamys-
lete! Baví vás neustále poškozovat životní prostředí? Tím ničíte
nejen svoje okolí, ale hlavně zdraví své i druhých. Proč mají lidé
dýchat špatný vzduch? Vždyť tím trpí hlavně děti, které tento
škodlivý a nezdravý vzduch dýchají a tím jsou náchylné k růz-
ným nemocem, např. k astma, bronchitidě atd. Nemůžeme se
tomu divit, neboť naše životní prostředí je v katastrofálním stavu. 
Zvlášť alarmující je to, že si lidé neváží přírody kolem sebe.

Příroda 
Mám na mysli, že někteří jedinci si nedokáží vážit životního pro-
středí, ničí ho jak se jen dá - například trampové rozdělávají
oheň v lesích či v chráněných rezervacích, čímž se vystavují
riziku trestního stíhání příslušníky městské policie podle trestního
zákona o postihu za ničení životního prostředí. Když zůstanu u
rozdělávání ohně v chráněných oblastech, zejména bych dopo-
ručoval mladým teenagerům, aby si raději hledali k takové
zábavě jiná místa. Ale nesmí přitom opomenout riziko nebezpečí
vzniku požáru, který pak může mít za následek nejen těžko
vyčíslitelnou škodu na majetku, ale i oběti na životech. 

Rozsáhlé požáry vznikají dvojím způsobem a způsobuje je
zejména:
1) neopatrné zacházení s otevřeným ohněm 
2) změny klimatu v důsledku globálního oteplování naší planety
V důsledku obou případů vznikají rozsáhlé lesní požáry, které

trápí nejen Českou republiku, ale i jiné země. V těchto přírodních
rezervacích se nesmí rozdělávat oheň, pro takové účely jsou
určeny kempy a tábořiště. Nejsou to ale jen požáry způsobené
ohněm, ale i kácení deštných pralesů, které udržují svůj eko-
systém, to samé platí pro přírodní památkové rezervace či
národní parky. To všechno mají na svědomí lidé, kteří porušují
zákony o ochraně přírody a jejichž jednání se vymyká logickému
myšlení. 

Voda 
Voda je nezbytná k životu, bez ní bychom vůbec nemohli žít.
Proto si ji musíme chránit a ne ji znečišťovat. Vždyť člověk bez
vody je dehydrován, tím pádem u něj dochází k selhání všech
důležitých životních funkcí. Pokud se mu nedostane lékařské
pomoci, tak nemá nejmenší šanci na přežití. Proto si vodu
musíme chránit a ne ji zbytečně ničit různými chemikáliemi z aut,
olejů či jiných nebezpečných látek. 
Globální oteplování má na svědomí tání ledovců, tím se zvedají i
hladiny moří oceánů a řek. Povodně v roce 2002 v České repub-
lice i přírodní katastrofa  - vlna tsunami v Thajsku, to také byly
důsledky nevhodných zásahů do ekosystémů  - a příroda se
nám pomstila. Pokud ji i nadále budeme ničit, tak definitivně zni-
číme život na naší planetě. 

Marek Švihovec

Tramvajové a autobusové výluky

Sparta - Hradčanská
28.6. - 1. čtvrtletí roku 2009
Z důvodu pokračující výstavby tunelu Blanka je přerušen provoz
tramvají v úseku Sparta - Hradčanská. Linka 1 je odkloněna přes
Čechův most a Malostranskou (zastavuje jen ve směru Hrad-
čanská), linka 5 je v úseku Masarykovo nádraží - Vltavská
vedena přes zastávky Bílá labuť a Těšnov, linka 8 je vedena v
trase Vysočanská - Náměstí Republiky - Čechův most - Hrad-
čanská - Dejvická - Divoká Šárka, linka 15 je zrušena, linka 20
je od Vítězného náměstí odkloněna na Podbabu, linka 25 je od
Strossmayerova náměstí zkrácena do zastávky Sparta, linka 26
je zkrácena o úsek Sparta - Divoká Šárka a v úseku Masarykovo
nádraží - Strossmayerovo náměstí vedena přes Náměstí Repub-
liky. Je zavedena náhradní linka 36 v trase Vypich - Malovanka
- Vozovna Střešovice - Dejvická - Divoká Šárka. V úseku Hrad-
čanská - Letenské náměstí je v provozu náhradní autobusová
linka X 1.

Sídliště Na Dědině
30.9. - prosinec 2008
Z důvodu rekonstrukce ulice Vlastina jsou odkloněny linky 108,
225 v úseku Divoká Šárka - Sídliště Na Dědině ulicemi Evrop-
skou a Drnovskou. Linky 179 a 510 jsou vedeny v úseku Divoká
Šárka - K Letišti přímo ulicí Evropskou (nezajíždí do sídliště).
Přímé spojení ze zastávek Sídliště Na Dědině, Ciolkovského a
Dlouhá míle na ruzyňské letiště zajišťují v ranních a odpoledních
hodinách vybrané spoje linky 225.

Posílení provozu

Předvánoční víkendy (8.11. - 21.12.2008)
O předvánočních víkendech mezi 8.11. a 21.12. bude zkrácen
interval tramvajových linek 9 a 22 ze 7,5 minuty na 5 minut a u
linek 14 a 18 z 15 na 7,5 minuty. Na linkách 4, 7 a 11 bude zvý-
šena kapacita spřaženými soupravami. Linka 4 pojede v neděli
podle sobotního jízdního řádu. Posíleny budou také vybrané

autobusové linky. Na lince 133 bude zkrácen interval z 20 na 15,
resp. z 15 na 10 minut a na linku 217 budou nasazeny kloubové
vozy místo standardních. Stejně jako o těchto předvánočních
víkendech bude posílen i nedělní provoz o státním svátku dne
17.11.2008
O předvánočních víkendech 13.+14.12. a 20.+21.12. pojede
metro B mezi 10:00 a 19:00 v polovičním intervalu (3-4 minuty)
v celé trase.
O státních svátcích 28.10. a 17.11.2008 se bude jezdit na ostat-
ních linkách PID podle nedělních jízdních řádů.

Jak je to se slevou ročního kuponu na Opencard?

Poskytnutí slevy ve výši 475 Kč na roční nepřenosnou jíz-
denku je možné neomezeně, tedy až do konce prodeje ročních
jízdenek 31. 1. 2009. Rozhodující je pouze kopie žádosti, kde
je uvedeno datum převzetí žádosti do 20. 9. 2008.
…v příměstských autobusech PID
Příměstské autobusy PID (linky číselných řad 300, 400 a noční
600) mají čtečky karet zabudovány v pokladně u řidiče. Při
nástupu je tedy nutné nejen čipovou kartu ukázat řidiči, ale navíc
je potřeba přiložit opencard na určené místo na boku pokladny,
které je označeno symbolem čipové karty, a řidič si tak zkontro-
luje platnost nahraných kuponů PID.
Pokud si potřebuje cestující ověřit plat-
nost nahraných kuponů, není nic snaz-
šího než požádat řidiče o tyto informace.
…ve vlacích PID
Ve vlacích zařazených do Pražské inte-
grované dopravy jsou průvodčí vybaveni
čtečkami karet, pomocí kterých zjišťují
časovou i pásmovou platnost kuponů.
Tyto čtečky umí přečíst nejen opencard,
ale i další druhy karet používaných u
Českých drah. Pro cestující s elektronic-
kým kuponem tak cestování vlakem
neznamená žádnou změnu oproti kla-
sickým papírovým kuponům.

Z dopisů čtenářů ✒

INFORMACE PRAŽSKÉ INTEGROVANÉ DOPRAVY



Slavné italské, německé a české housle čtyř staletí 
Koncert Jaroslava Svěceného, ve kterém zazněly takové
skvosty, jako např. Beethovenova „Jarní sonáta“, Dvořákovy
„Romantické kusy“ a Sukovo houslové sólo z pohádky „Radůz
a Mahulena“, byl
obohacen ukázkou,
podrobným popisem
a historií šestero
houslí z období čtyř
staletí. Posluchačům
se dostalo nejen
zasvěceného vyprá-
vění o vzácných
nástrojích, ale měli
zároveň možnost
poslechnout si hru na

všechny tyto unikátní housle
a srovnávat nástroje provenience
italské, německé a české. Díky
vhodnému nasvícení nástrojů
bylo možno detailně  porovnávat
i povrchovou úpravu jednotlivých
houslí. Tak jako pokaždé, i tento-
krát Jaroslav Svěcený zcela zau-
jal své posluchače, kteří velice
pozorně naslouchali jeho slovům.

Většina přednesených skladeb
byla komponována s klavírním
doprovodem, kterého se nadmíru
úspěšně zhostila klavíristka Mar-

kéta Cibulková. Již na konzerva-
toři začala pravidelně spolupraco-
vat s přední českou klarinetistkou
Ludmilou Peterkovou, se kterou
provedly koncerty např. na němec-
kém festivalu Mitte Europa či izra-
elském Carmel Festival. V roce
2000 natočila spolu s Ludmilou
Peterkovou a houslistkou Gabrie-
lou Demeterovou CD klarinetových
trií 20. století pro firmu Supraphon,
které nalezlo příznivý ohlas ve
Francii i v Německu. V současné
době Markéta Cibulková koncer-
tuje zejména s Jaroslavem Svěce-
ným. Zajímá se též o hudební publicistiku – píše pořady o kla-
sické hudbě pro Český rozhlas.
Jaroslav Svěcený nám pro tento koncert přichystal i vzácný

bonus, nebo chcete-li neobvyklou prémii. Tím se stal křest jeho
nového DVD s názvem „Čtvero ročních období Pražského
hradu“, které zachycuje dosud neznámé pražské housle 18.
a 19. století a je zároveň
„filmovou a hudební pro-
cházkou Pražským hra-
dem a jeho okolím, Sta-
rým Městem a po Karlově
mostě“. O křest DVD svě-
cenou vodou požádal
Jaroslav Svěcený sta-
rostku Ivu Koptovou,
která novému DVD
popřála hodně úspěchů
na cestě za posluchači. 
Po celý koncert vládla
milá a vřelá atmosféra,
kterou se již tradičně
vyznačují všechny zá-
mecké koncerty Jaro-
slava Svěceného - „hou-
slového mága a světo-
běžníka“, proslulého pro-
pagátora houslové hry,
příznivce prolínání hudebních žánrů, uznávaného znalce historie
a stavby houslí a též jejich nadšeného sběratele - a v neposlední
řadě i hudebního skladatele. Celá umělecká kariéra houslového
virtuosa Jaroslava Svěceného je prodchnuta nesmírným zauje-
tím pro klasickou hudbu a vzácnou schopností přenést toto zau-
jetí na své posluchače. To se mu opět v plné míře na zámku
podařilo. 

Když dozněly tóny závěrečné
skladby tohoto večera – dvě kon-
certní dua Bedřicha Smetany -
„Z domoviny“, bylo zcela zřejmé
a nepochybné, že nebudou závě-
rem koncertu. Vřelý a upřímný
potlesk, který se rozléhal zcela
zaplněnou zámeckou halou, aby
posléze přešel do potlesku skan-
dovaného, byl naprosto výmluvný.
Vyjadřoval nejen velký obdiv
a poděkování oběma umělcům, ale
též prosbu o další hudební dárek.

Ale ani potom večer s Jaroslavem Svěceným nekončil, někteří
z posluchačů přicházeli pro podpisy na nové DVD, někteří se
ještě zajímali o vystavené unikátní nástroje a jiní chtěli jen ještě
osobně poděkovat za krásný večer. 

Anna Křižková 
Foto Jaroslav Pásek
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Zveme Vás na výstavu

28. říjen 1918 v Hostivici

autor výstavy: Jiří Kučera
Výstava se koná ve vstupní hale 

hostivického zámku (budova MěÚ)
od 24.10. do 28.11.2008

Otevřeno:

po, st 7.30 - 18.00      út, čt 7.30 - 15.30
pá  7.30 - 13.00

Připravujeme pro Vás výstavu 

k 15. výročí založení dětského

oddílu KAJKY.

Výstava se bude konat v kapli 
hostivického zámku (budově MěÚ) 

od poloviny listopadu do 28.11.2008.

ZVEME VÁS NA KONCERT

Musica ad Tabulam
Vánoční koncert z českých renesančních a barokních

kancionálů 

Soubor Musica ad Tabulam, jak název napovídá, se věnuje přede-
vším renesanční a barokní hudbě, která byla hrána k hostinám.
Hudbě, která je hrána pro potěchu těch, kteří ji poslouchají i těch,
kteří ji hrají.
Účinkují: Rudolf Měřinský - liuto attiorbato               

Petra Kohoutová - mezzosoprán 
Pavel Polášek - hoboj
Petr Rubáš - bicí

Čtvrtek 18. prosince 2008 - 19.00 hod. - zámek Hostivice

Rezervace vstupenek: tel.: 220 397 138, e-mail: krizkova@radnice.hostivice.cz 
Prodej rezervovaných vstupenek: od 8.12.2008 v redakci Hostivického měsíčníku
MěÚ Hostivice - zámek, Husovo náměstí 13, 253 01 Hostivice 
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Výsledky 7. ročníku Sousedského běhu pořádaného dne 11. října 2008 
v Hostivici u Litovického rybníka triatlonovým oddílem Novis TK Praha

Kategorie muži, ženy, ženy veteránky, veteráni 5000 m

Poř.celk. Poř.kat. Jméno Oddíl Roč. Kat. St.č.

1 1 Michal Procházka USK Praha 1982 M 50
2 2 Pípal Stanislav Vanaman Kladno 1974 M 44
3 3 Pavel Škába TriExpert 1974 M 48
5 4 Jiří Landa Kovářov 1977 M 60
6 5 Jiří Procházka USK Praha 1988 M 51
8 6 Švec Filip Hostivice   1991 M 53

10 7 Michal Poláček  Hostivice   1977 M 61
11 8 Kubalík Jan    Enervit Team Praha 1978 M 31
14 9 Jakub Formánek  USK Praha 1975 M 59
17 10 Damián Vích Hostivice   1998 M 47

4 1 Petr Rada AC OH 1964 V 33
7 2 Martin Diviš SABZO 1963 V 28
9 3 Luděk Pilný   SABZO 1957 V 46

12 4 Pavel Matějovský AVC Praha 1965 V 36
13 5 Patrik Čikara     Praha 1968 V 49
15 6 Petr Velehradský Praha 6 1959 V 41
16 7 Jan Šiml Novis TK 1967 V 34
18 8 Pudil Václav   Hostivice   1964 V 12
19 9 Roman Mašek Novis TK 1961 V 56
21 10 Landa Jindřich Loko Beroun 1965 V 29

33 1 Lucie Bulková  Postřižín 1988 Ž 63

20 1 Vavrušková Helena AC Praha 1890 1961 ŽV 38
35 2 Ivana Repaňová AC OH 1959 ŽV 58
36 3 Patricia Petřeková     Hostivice   1970 ŽV 25
39 4 Věra Marešová Marešky Hostivice 1958 ŽV 62

Výsledky 7. ročníku Sousedského běhu pořádaného 11. října 2008 na hrázi 
Litovického rybníka triatlonovým oddílem Novis TK Praha

Kategorie děti do 10 let (D1) a děti nad 10 let (D2)

Do 10 let, délka trati 700 metrů

Poř.celk. Jméno Oddíl Roč. Kat. St.č.

1 Ondra Táborský Hostivice   1999 D1 19
2 Simona Lhotáková Loko Beroun 1998 D1 3
3 Lukáš Landa Loko Beroun 2002 D1 30
4 Adéla Řezáčová Hostivice   2000 D1 17
5 Adéla Fridrichová Hostivice   2001 D1 17
6 Lucie Fridrichová Hostivice   2003 D1 22
7 Natálie Řezáčová Hostivice   2001 D1 18
8 Zuzana Bočková FBC Liberec 2002 D1 32

Nad 10 let, délka trati 1000 metrů

Poř.celk. Jméno Oddíl Roč. Kat. St.č.

1 Marek Lhoták AC Tempo Kladno 1993 D2 4
2 Ondra Novotný Novis TK  1994 D2 1
3 Václav Moldan Hostivice 1994 D2 14
4 Damian Vích   Hostivice 1998 D2 35
5 Daniel Pudil  Hostivice 1995 D2 13
6 Michaela Šimlová Novis TK  1995 D2 15
7 Martin Řežábek ZŠ Weberova 1996 D2 10
8 Tomáš Kříž Hostivice 1996 D2 7
9 Angelika Šimlová Novis TK  1997 D2 16

10 Jiří Boček FBC Liberec 1998 D2 9
11 Karolína Petřeková Hostivice 1998 D2 23

Závod se tentokrát běžel za hezkého
počasí - slunečno a  teplota kolem 8 až 15
st.C. Účast byla zřejmě z důvodu konání
více závodů ve stejném termínu slabší než
v minulých letech. 

Srdečně zveme na příští ročník Soused-
ského běhu v roce 2009. Poděkování všem
pomocníkům: 

Prezence: Blanka a Ondra Novotní. 
Značení trati: Pepík Zejman a Roman
Mašek (jako vždy vynikající!). 
Časomíra: Blanka a Ondra Novotní a Mar-
ťas Diviš

Za pořadatele: Ondřej a Petr Novotný

Závodu se zúčastnilo celkem 19 dětí ve 2
kategoriích - do 10 let a nad 10 let. 
Mladší děti běžely trať cca 700 metrů, která
vedla po hrázi a zpět, starší děti běžely do
lesa, kde po oběhnutí krátkého okruhu při-
běhly zpět na hráz, délka trati cca 1000 m.
Na rozdíl od kategorií dospělých byla účast
dětí oproti loňsku téměř dvojnásobná. 

Všechny děti a první 3 v každé kategorii
obdržely věcné ceny

Za pořadatele: Ondřej a Petr Novotný
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inzerce

Dne 18. října 2008 tomu bylo již 
10 let, co nás navždy opustila
paní Anděla Doskočilová.

Vzpomínají dcery s rodinami.

*****************

Dne 13. listopadu 2008 uplynul 
rok od úmrtí našeho milovaného 

manžela, tatínka a dědečka,
pana Miroslava Zemka

a 7 let, co odešla naše drahá
maminka a babička,

paní Ludmila Pulcová.

Kdo jste je měli rádi, 
vzpomeňte s námi.

Eva Zemková a dcery s rodinami.

Dne 11. listopadu 2008

by se dožil 101 let
pan Václav Doskočil.

Vzpomínají dcery s rodinami.

*****************
Dne 19. listopadu 2008 vzpome-

neme 1. výročí úmrtí mého manžela,
pana Zdeňka Zahrádky.

Vzpomíná manželka, 
syn s manželkou, dcera a vnuk.

*****************
Dne 28. listopadu 2008 vzpome-
neme 18. výročí úmrtí mého man-

žela, našeho tatínka a dědečka
pana Oskara Máje.

Za vzpomínku děkuje manželka
s rodinou.

Poděkování za blahopřání

Děkuji paní starostce za blahopřání
a dárek k mým 80. narozeninám. 

Paní Pelcové děkuji za předání dárku.
Miroslava Černá

*****************

Poděkování

Děkujeme všem, kteří se přišli 
naposledy rozloučit

s paní Eugenií Burkovou.

Zároveň děkujeme pohřební službě
p. Vyšaty za zařízení pohřbu.

Manžel a dcera s rodinou.

Společenská kronika

Vzpomínka
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